
Prețul apei nu 
crește

„Am avut grijă ca preţul apei să fie sustenabil pentru locuitorii 
oraşului şi vă asigur că nu se intenţionează în viitorul apropiat 
ajustarea lui, dacă nu vor interveni alte costuri suplimentare în 
procesul de extragere şi distribuţie a apei”, transmite primarul 
oraşului Chitila, Emilian Oprea.

Chitila de ieri și de aziCine ar avea puţină 
curiozitate şi puţin 
răgaz, ar putea 
descoperi în Gara din 
Chitila poveşti 
fascinante, istorii vechi, 
întâmplări de mult 
uitate. Noi am avut 
această curiozitate şi am 
stat de vorbă cu şeful 
Gării Chitila, Ionuţ 
Dumitru, despre 
momente din istoria 
locului.

Concursul „Alege Şcoala” 
şi-a desemnat 
câştigătorii! Duminică, 11 
octombrie,  Marica 
Florentina Gabriela, 
Marica Andrei, 
Constantina Maria 
Daniela, Tudorache 
Denis Stelian, Burduja 
Adrian Ştefan, Bădilă 
Sebastian Marian au 
primit un laptop, două 
tablete de 10 inch, două 
biciclete şi un  set de 
cărţi. 

EDUCAȚIE

Domnul Antoniu face 
vitralii şi gravură pe 
sticlă; a moştenit meseria 
de la tatăl său şi acum o 
duce mai departe. 
Lucrările făcute în 
atelierul său pot fi văzute 
în ţară, dar şi în câteva 
locuri din străinătate.
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Servicii publice la 
standarde europene

Emilian Oprea dă lămuri în legătură cu prețul apei potabile și 
vorbește despre întâlnirea pe care a avut-o la Bruxelles cu 
comisarul european Corina Crețu.
Dragii mei,

Îmi doresc să avem cele mai 
bune servicii publice, la 
prețuri cât mai bune, în 
orașul nostru. Tocmai de 
aceea este o prioritate 
pentru noi serviciul de 
alimentare cu apă și 
canalizare. Vrem ca 
intervențiile de mentenanță 
pe rețea să fie făcute la 
intervale mai scurte, iar la 
eventualele avarii să se 
intervină mai rapid. Totul la 
prețurile mici pe care le 
avem și acum.
Am auzit că există pentru 
unii dintre dumneavoastră 
îngrijorare pentru că ați 
auzit un zvon privind 
creșterea prețului apei, pe 
care aș dori să îl dezmint. 
Prețul apei din orașul nostru 
este unul dintre cele mai 
mici din județul Ilfov. Apa 
provine, în proporție de 
85%, din puțurile de mare 
adâncime, iar restul de 15% 
din aducțiunea de apă din 
rețeaua Apa Nova.
Am avut grijă ca prețul apei 
să fie sustenabil pentru 
locuitorii orașului și vă 
asigur că nu se 
intenționează în viitorul 

apropiat ajustarea lui, dacă 
nu vor interveni alte costuri 
suplimentare în procesul de 
extragere și distribuție a 
apei, ca de exemplu mărirea 
prețului energiei electrice 
sau alte prevederi legislative 
care să ne oblige să mărim 
acest preț. În acest moment, 
prețul apei este alcătuit din: 
60% - energie electrică, 
canalizare Apa Nova, apă 
potabilă Apa Nova, taxe 
folosință Apele Române, 
analize etc.; 25% - cheltuieli 
cu munca vie; 10% - alte 
cheltuieli (materiale de 
întreținere și reparații ale 
rețelelor); 5% - profit.
Primăria intenționează să 
scoată la licitație delegarea 
serviciului de alimentare cu 
apă și canalizare, pentru a 
găsi un operator puternic, 
care să aibă experiență și să 
ofere servicii de mai bună 
calitate cetățenilor. 
Operatorul va fi selectat prin 
licitație publică în 
noiembrie. 
Prețul apei nu se va 
modifica decât cu acordul 
Consiliului Local, dar la 
această dată nu se întrevede 
o astfel de modificare. 
Trebuie să precizez că 

furnizarea de servicii de apă 
și canalizare este similară 
furnizării de alte servicii, 
precum cele de telefonie, 
gaze, televiziune, și trebuie 
plătite.
Vreau să vă informez, de 
asemenea, că de curând am 
fost la Bruxelles, unde am 
participat la Reuniunea 
Comitetului regiunilor și 
unde am avut, alături de alți 
primari, la solicitarea 
noastră, o discuție informală 
cu comisarul european 
Corina Crețu. Ea ne-a spus 
că, referitor la perioada de 
accesare de fonduri 2014-
2020, Comisia Europeană 
înțelege să sprijine 
inițiativele de inovare, 
cercetare, dezvoltare digitală 
a afacerilor, în detrimentul 
lucrărilor de infrastructură 
în zona din care facem 
parte, București-Ilfov. 
Aceasta este o zonă 
dezvoltată, în viziunea 
Comisiei Europene și pot fi 
accesate fonduri doar în 
activitățile mai sus-
menționate, la care se 
adaugă eficientizarea 
energetică, ce presupune 
reabilitarea termică a 
blocurilor și clădirilor 

Începe reabilitarea

Cercul de pictură, sub umbrela 
Fundaţiei „Pro Chitila”

S-a semnat contractul pentru 
reabilitarea de blocuri, ceea ce 
presupune dotarea acestora cu 
termosistem, tâmplărie PVC, 
geamuri și balcoane și izolare 

termică. Contractul este de 
1.000.046 lei, fără TVA.
La blocurile A-vile, se înlocuiește 
țigla, veche de aproximativ 30 de 
ani, cu tablă Lindab.

De curând, cercul de pictură, care 
funcționează de 16 ani la Școala 
Gimnazială „Ion Vișoiu” din 
Chitila, a fost preluat de Fundația 
„Pro Chitila”. Mariana Badea, cea 
care de 16 ani îi îndrumă pe copiii 
iubitori de arte plastice, ne-a 
explicat: „Fundația „Pro Chitila” 
ne sponsorizează cu materialele 
necesare și ne va ajuta să 
organizăm concursuri. Am primit 
deja culori și urmează să primim 
pânze și geamuri, pentru că una 

dintre specialitățile noastre sunt 
icoanele pe sticlă.”
Elevii care au venit la acest cerc au 
participat la concursuri naționale 
și internaționale și au avut succese 
notabile: locul întâi la Olimpiada 
națională de Meșteșuguri Artistice 
și mențiunile de onoare obținute 
de Matei Andrada și Voicu Maria 
la concursul de la Lidice, Cehia.
Programul cercului de pictură este 
următorul: vineri și sâmbătă, între 
orele 8-14.

Sterilizări gratuite
Primăria face un apel către 
locuitorii satului Rudeni să profite 
de faptul că până la sfârșitul 
anului se fac sterilizări gratuite la 
câini și să vină pentru această 

procedură la cabinetul veterinar. 
„Cetățenii nu trebuie să plătească 
decât 50 lei, prețul microcipului 
cu care marcăm câinii”, explică 
medicul veterinar Cristinel Rusu.

Lucrări în Cartierul 2 tineri
La sfârșitul lunii octombrie, încep 
lucrările de infrastructură în 
Cartierul 2 tineri, pentru care 
există deja toate avizele. Lucrările 
vor presupune introducere gaze, 

canalizare, apă potabilă, 
alimentare cu energie electrică și 
vor continua pe parcursul lunii 
noiembrie.

Debutul campaniei pentru 
traversarea corectă a străzii
Sâmbătă, 24 octombrie, la ora 10 a 
avut loc o paradă a motocicliștilor. 
Aceasta a deschis campania de 
informare cu numele „Stop 
neatenției în trafic!”, care se va 

desfășura pe parcursul unei luni, 
în școlile din Chitila. Polițiști de la 
Rutieră vor merge la toate clasele, 
la orele de dirigenție, și vor vorbi 
despre regulile de circulație.

publice, iluminatul stradal, 
dezvoltarea infrastructurii 
de învățământ (creșe, 
grădinițe, școli), unde vom 
aplica și noi.
La interpelarea pe care am 
făcut-o, în care am 
menționat că nu avem 
venituri suficiente pentru 
dezvoltare, așa cum este 
cazul Bucureștiului și poate 
a Otopeniului, doamna 
comisar Crețu a comentat : 
„Să ne bucurăm că și 
România are o regiune 
dezvoltată!” și a adăugat că, 
pentru orașele din jurul 
Bucureștiului, Guvernul 
României ar trebui să 
găsească surse alternative 
pentru dezvoltare. 

Infrastructura, în opinia sa, 
trebuie să fie susținută din 
bani europeni în regiuni 
mai puțin dezvoltate 
precum Moldova și Oltenia.
Următoarea întâlnire va 
avea loc la începutul lunii 
decembrie, când vom 
prezenta programe 
punctuale pe care le vom 
analiza cu membrii echipei 
doamnei comisar Crețu.
Vă invit în continuare să 
îmi transmiteți problemele 
și procupările 
dumneavoastră care se 
referă la comunitatea 
noastră!

Cu drag,
Emilian Oprea

Întâlnire cu primarul tău

Buletin de știri

În octombrie, orașul 
îmbracă haine noi

A trecut fierbințeala verii 
și toamna a adus alte 
culori și de pe străzile  
Chitilei. Frunzele au 
devenit ruginii, apoi au 
căzut și s-au împrăștiat, 
suflate de vânturile reci 
ale lui octombrie
Cum fiecare gospodar, la 
schimbarea de anotimp, 
face o curățenie generală, 
așa și edilii orașului Chitila 
au început o serie de 
acțiuni pentru a 
înfrumuseța spațiile în care 
trăim. După îndepartarea 
unor plante care nu sunt 
nici necesare şi nici nu 
aduc un plus vizual 
străzilor oraşului, 
muncitorii au trecut la 
plantări de arbori. Acum 
sunt încă fragili, însă în 
câţiva ani ne vor umbri 
trotuarele. 
Profesorul Florin Stănică, 
de la Universitatea de 
Științe Agronomice și 
Medicină veterinară din 
București, ne-a vorbit 
despre ce se întâmplă zilele 
acestea cu spațiile verzi din 
Chitila.
În primul rând, s-a decis 
eliminarea speciilor 
invazive – Acer negundo 
(arțarul chinezesc), 
Ailantus altissima (falsul 
oțetar), corcodușii, măceșii. 

A urmat plantarea unui 
aliniament stradal din 
mesteacăn (Betula 
pendula), pentru 
completarea celui existent. 
Pe șoseaua de centură, se 
plantează un aliniament 
stradal din paltin de șes 
(Acer platanoides). 
Se desfășoară lucrări 
importante și în zona Gării. 
„Acolo, în zona comercială, 
la capătul străzii Păcii, se 
va crea un nou spațiu verde 
prin transformarea zonei 
betonate din apropierea 
blocurilor. Se vor planta 
arbuști rășinoși, precum 
ienupărul târâtor, arbuști 
foioși și trandafiri și se va 
continua aliniamentul de 
arțari globuloși (Acer 
platanoides Globosum)”, 
explică profesorul Florin 
Stănică.
Acum, nu ne rămâne decât 
să așteptăm și zilele de 
toamnă cu mai mult soare, 
pentru a ieși la plimbare și 
a admira noile haine ale 
orașului.

Toamna se numără... 
proiectele de dezvoltare

Chitilenii au acces la o 
nouă parcare, cu 35 de 
locuri, între străzile Păcii 
și Duzilor. Lucrări s-au 
desfășurat și pe 
Frasinului, la partea 
carosabilă și trotoare, iar 
zona beneficiază de un 
nou sistem de iluminat. S-
au finalizat și lucrările la 
drumul agricol, cu o 
lungime de 5,4 kilometri, 
cu fonduri primite de la 
Agenția de Plăți pentru 
Dezvoltare Rurală și 
Pescuit. Chitila este 

singurul oraș din Ilfov 
care a reușit să acceseze 
aceste fonduri. 
Se lucrează la reabilitarea 
termică a patru blocuri : 
A3, A4, A5 și A-vile. 
Lucrările care se 
efectuează sunt: izolarea 
termică a părții opace a 
fațadelor, care se 
realizează cu sisteme 
compozite de izolare 
termică a fațadelor cu o 
grosime a termoizolației 
de 10 cm; înlocuirea 
tâmplăriei exterioare 

existente, inclusiv a celei 
aferente accesului în bloc, 
cu tâmplărie 
termoizolantă (partea 
vitrată); închiderea 
balcoanelor și/sau logiilor 
cu tâmplărie 
termoizolantă, inclusiv 
izolarea termică a 
parapeților; termo-
hidroizolarea acoperișului 
tip terasă, respectiv 
izolarea termică a 
planșeului peste ultimul 
nivel în cazul existenței 
șarpantei.
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La blocurile A-vile, se înlocuiește 
țigla, veche de aproximativ 30 de 
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notabile: locul întâi la Olimpiada 
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arțari globuloși (Acer 
platanoides Globosum)”, 
explică profesorul Florin 
Stănică.
Acum, nu ne rămâne decât 
să așteptăm și zilele de 
toamnă cu mai mult soare, 
pentru a ieși la plimbare și 
a admira noile haine ale 
orașului.

Toamna se numără... 
proiectele de dezvoltare

Chitilenii au acces la o 
nouă parcare, cu 35 de 
locuri, între străzile Păcii 
și Duzilor. Lucrări s-au 
desfășurat și pe 
Frasinului, la partea 
carosabilă și trotoare, iar 
zona beneficiază de un 
nou sistem de iluminat. S-
au finalizat și lucrările la 
drumul agricol, cu o 
lungime de 5,4 kilometri, 
cu fonduri primite de la 
Agenția de Plăți pentru 
Dezvoltare Rurală și 
Pescuit. Chitila este 

singurul oraș din Ilfov 
care a reușit să acceseze 
aceste fonduri. 
Se lucrează la reabilitarea 
termică a patru blocuri : 
A3, A4, A5 și A-vile. 
Lucrările care se 
efectuează sunt: izolarea 
termică a părții opace a 
fațadelor, care se 
realizează cu sisteme 
compozite de izolare 
termică a fațadelor cu o 
grosime a termoizolației 
de 10 cm; înlocuirea 
tâmplăriei exterioare 

existente, inclusiv a celei 
aferente accesului în bloc, 
cu tâmplărie 
termoizolantă (partea 
vitrată); închiderea 
balcoanelor și/sau logiilor 
cu tâmplărie 
termoizolantă, inclusiv 
izolarea termică a 
parapeților; termo-
hidroizolarea acoperișului 
tip terasă, respectiv 
izolarea termică a 
planșeului peste ultimul 
nivel în cazul existenței 
șarpantei.



„Am făcut cel mai mare 
vitraliu din țară”

În biroul domnului Gabriel Antoniu se afla, în ziua în care am mers 
să-i iau interviul, un vitraliu lucrat cu finețe și ale cărui culori 
înveseleau ziua. 
Domnul Antoniu face 
vitralii și gravură pe sticlă; 
a moștenit meseria de la 
tatăl său șI acum o duce 
mai departe. Lucrările 
făcute în atelierul său pot fi 
văzute în țară, la instituții 
precum Palatul Culturii din 
Iași, dar și în câteva locuri 
din străinătate.
„Tatăl meu avea un atelier 
identic cu al meu, pe strada 
Sabinelor nr. 46. Apoi, în 
1950, a fost arestat de 
comuniști, iar activitatea în 
atelier a fost reluată de abia 
după 1964”, își amintește 
Gabriel Antoniu. Casele lui 
Ceaușescu din Primăverii, 
de la Snagov și Predeal au 
vitralii făcute de tatăl său. 
La fel, geamurile gravate 
ale Palatului Culturii din 
Iași, la restaurarea cărora 
lucrează acum fiul. 
El a terminat în 1976 
facultatea de utilaje de 
construcții și a primit 
repartiție pe unul dintre 
cele trei locuri disponibile 
în București, la I.P.I.C., în 
Chitila. În timpul facultății 
mai colaborase cu un grup 
de artiști plastici; lucra 
partea tehnică a vitraliilor. 
În 1992 a închiriat un 
spațiu pentru atelier în 
cadrul I.P.I.C, apoi, din 
2000, s-a mutat în locul în  
care se află și astăzi, pe 
Șoseaua Banatului. Sunt cu 
toții 11 oameni și nu duc 

niciodată lipsă de comenzi. 
„Colaborez cu arhitecți și ei 
îmi aduc comenzile. Am 
făcut vitraliile BNR, am 
lucrat la restaurarea 
vitraliilor Catedralei din 
Iași. Am făcut cel mai mare 
vitraliu din țară, la 
Stadionul Astra, din 
Giurgiu. Acesta reprezintă 
un sitar, mascota clubului. 
Desenul a fost făcut de un 
artist vizual, iar execuția s-
a realizat aici. Are o 
suprafață de 7,4 metri 
pătrați”, spune Gabriel 
Antoniu.
O casă din New York a unui 
medic de origine română 
are vitraliile și obiectele din 
fier forjat făcute tot în 
atelierul domnului 
Antoniu. La fel, și feroneria 
unei case din Franța. 
„Există imitații, folii care 
imită sablajele, dar noi 
facem ca pe vremuri. Până 
să stagneze construcțiile, 
acum 3-4 ani, toți anii au 
fost buni, am avut tot 
timpul de lucru. Avem și 
acum. Nu e o activitate cu 
un profit spectaculos, însă 
îmi place tot ce fac și îmi 
place că am parte de 
provocări”, mărturisește 
domnul Antoniu.
Lucrările lui Gabriel 
Antoniu demonstrează un 
talent aparte, care a depășit 
de mult granițele 
atelierului din Chitila.

Rucxandra Popa din Rudeni şi pasiunea pentru dulciuri
În ultima jumătate de an, 
Ruxandra Popa și-a făcut 
din a îndulci viețile 
oamenilor un țel. Și a reușit.
În bucătăria ei miroase a 
dulce, a unt topit. În ziua în 
care am vizitat-o, 
Rucxandra pregătea 
fursecuri și găluști cu 
prune. Fiecare zi îi aduce 
alte comenzi, alte dorințe 
ale oamenilor care își 
bucură zilele mai ușoare, 
sau mai grele, cu ceva dulce.
„Am lucrat 20 de ani în 

marketing, 8 ani am fost 
director, însă, în tot acest 
timp am avut o pasiune: îmi 
plăcea să fac dulciuri. 
Făceam mai întâi pentru 
familie, apoi și pentru 
prieteni, până când m-am 
gândit să fac din dulciuri o 
afacere. Primii clienți au 
fost clienții partenerei mele 
Valentina, de pe 
legumedetara.ro”, 
povestește Rucxandra.
Cozonaci, câteodată și câte 
50 pe zi, bomboane pe băț, 

tort de morcovi, brioșe cu 
fructe de pădure - vara, 
ciocolată de casă - când e 
frig, o mulțime de minuni 
au ieșit din bucătăria 
Rucxandrei. Muncește mult 
ca să găsească rețeta 
potrivită: „Ca să găsești 
cinci rețete care merg, 
trebuie să testezi 30”, spune 
ea.
Comenzile vin de la primii 
clienți, dar și de la alți 
amatori de dulciuri din 
București și din Chitila. 

„Muncesc mult mai mult 
decât atunci când eram 
angajată, dar am un 
program flexibil. Dacă 
într-o zi fiul meu vrea 
să mergem la film la ora 
12, pot să fac acest lucru. E 
important pentru mine că 
am un obiectiv către care 
mă îndrept: să fac afacerea 
să meargă!”
Bunătățile se livrează 
gratuit în Chitila. Alegeți ce 
vă place de pe 
www.cameradezi.ro!

Tatăl și unchiul lui    Gabriel Antoniu 

Să ne cunoaștem vecinii

Sute de trenuri vin şi 
pleacă, mii de paşi grăbiţi 
trec pe aici în fiecare zi, de 
zeci de ani. Iar ochii 
călătorilor rareori poposesc 
şi dincolo de panoul cu 
mersul trenurilor. Cine ar 
avea puţină curiozitate şi 
puţin răgaz, ar putea 
descoperi în Gara din 
Chitila poveşti fascinante, 
istorii vechi, întâmplări de 
mult uitate. 
Noi am avut această 
curiozitate şi am stat de 
vorbă cu şeful Gării Chitila, 
Ionuţ Dumitru. Acesta ne-a 
vorbit despre momente din 
istoria locului pe care îl 
conduce, dar şi despre 
activitatea intensă care se 
desfăşoară în acest nod de 
cale ferată.

- Mai există în clădirea 
Gării Chitila urme ale 
începutului acestei 
construcţii?
- Pe peretele Gării dinspre 
peroane există o plăcuţă 
ascunsă privirilor de o uşiţă 
şi pe care se poate citi: 
„95,32 de metri deasupra 
mării”, referitor la 
altitudinea la care se află 
localitatea noastră. Clădirea 
a fost inaugurată la 13 
septembrie 1872, odată cu 

linia Bucureşti-Ploieşti-
Buzău-Galaţi-Tecuci, cu 
ramurile Chitila-Piteşti şi 
Tecuci-Bârlad. Din cauză că 
lucrările nu au fost de 
calitate, gara practic nu a 
fost inugurată la acea dată, 
ci, după activităţi 
suplimentare de refacere, 
pe 1 mai 1880.

- Păstraţi vreun obiect 
vechi ce aminteşte de 
începuturi?
- Da. Este vorba despre un 
ceas monumental, care se 
afla în clădirea gării. Ceasul 
a fost recondiţionat si 
funcţionează şi la aceasta 
dată. Este un ceas realizat 
în Elveţia, între anii 1854-
1882, de către firma J.G. 
Baer Sumiswald. Se spune 
că a existat o ediţie limitată 
de astfel de ceasuri, care au 
fost primite cadou de către 
Regele Carol I şi 
donate,ulterior,  Căilor 
Ferate Române.

- Cel de-al Doilea Război 
Mondial a lăsat urme în 
acest loc?
- Da, cu ocazia efectuarii  
lucrărilor de reabilitare a 
infrastructurii feroviare din 
statie , în anul 2006, s-au 
descoperit şapte focoase de 

Gara Chitila, un 
monument de istorie

Sute de trenuri vin şi 
pleacă, mii de paşi grăbiţi 
trec pe aici în fiecare zi, 
de zeci de ani. Iar ochii 
călătorilor rareori 
poposesc şi dincolo de 
panoul cu mersul 
trenurilor

bombe, care au fost ridicate 
de ISU. 

- De ce este statia Chitila 
un nod important 
pentru traficul feroviar 
din România?
-Datorita celor 11 direcții de 
mers  prin stația CF Chitila 
,din orașul nostru , trec 
zilnic în medie 214 trenuri 
de călători, dintre care 
opresc 59 şi 73 de trenuri de 
marfă. Dintre cele 73 de 
trenuri de marfă, 38 sunt cu 
prelucrare aici, ceea ce 
înseamnă compunere, 

descompunere de trenuri, 
ataşări-detașări de 
vagoane,schimb de mijloace 
de remorcare, etc.

- Unde se poate ajunge 
dacă luăm trenul de aici?
- Oriunde în ţară. În 
localităţi apropiate, precum 
Bucureşti, Buftea, Săbăreni, 
Mogoşoaia, dar şi la 
Constanţa, Braşov şi mai 
departe. Este una dintre 
staţiile CF din România, cu 
trafic feroviar consistent.

- Când au fost făcute în 

Gara Chitila lucrări de 
modernizare? 
- În 2011, s-au făcut aici 
lucrări de reabilitare a 
clădirii Gării Chitila. În 
acelaşi an, staţia a devenit 
centralizată electronic, ceea 
ce înseamnă că dirijarea 
traficului se face simplu, cu 
un click pe mouse. 
În timp ce noi vorbeam 
despre poveştile mai vechi şi 
mai noi ale gării, trenurile 
îşi continuau drumurile, 
ducând ca în atâtea alte mii 
de zile, călătorii la 
destinaţie. 
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de la Snagov și Predeal au 
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ale Palatului Culturii din 
Iași, la restaurarea cărora 
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El a terminat în 1976 
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Săptămâni dedicate 
sportului, în Chitila

Două evenimente care i-au antrenat în activități interesante pe 
iubitorii de sport și mișcare s-au desfășurat în orașul nostru, în luna 
septembrie.
În perioada 7-13 septembrie 
a avut loc în Chitila, precum 
și în alte localități din țară, 
„Săptămâna europeană a 
Sportului”. În orașul nostru, 
evenimentul, cofinanțat de 
Programul Erasmus+ al 
Uniunii Europene, a fost 
organizat de către Fundația 
„Pro Chitila” în colaborare 
cu Federația Română 
Sportul pentru Toți. „Pro 
Chitila” este singura 
organizație din județul Ilfov 
ce s-a implicat în pregătirea 
„Săptămânii Europene a 
Sportului”.
Activitățile sportive s-au 
desfășurat la baza sportivă, 
în Parcul Dendrologic și în 
Școala Gimnazială „Prof. 
Ion Vișoiu”. Participanții s-
au întrecut în competițiile 
de volei, rugby, oină, fotbal, 
handbal și jocuri instructiv-
educative. În cadrul 
evenimentului, s-au 
desfășurat și lecții de 
aerobic și nutriție, pentru 
cei care au vrut să afle ce 
înseamnă un stil de viață 
sănătos.
Un alt eveniment, care i-a 

antrenat pe locuitorii 
orașului Chitila a fost 
„Move Week” (Săptămâna 
mișcării), a avut loc în 
perioada 22-29 septembrie. 
„Este cea mai mare 
campanie de promovare a 
sportului și activității fizice 
la nivel european”, spune 
Mona Pîslaru, președintele 
Fundației „Pro Chitila”. Ea a 
vrut să le mulțumească 
voluntarilor care făcut totul 
pentru ca lucrurile să iasă 
bine: Anca Andreea Buzatu, 
Nadina Negru, Adela 
Ștefan. Mulțumiri le sunt 
adresate și profesorilor 
Marian Gîrleanu și 
Gheorghe Dumitrescu, care 
au coordonat activitățile, 
precum și dnei Natalia 
Rotaru, secretarul fundației. 
Unul dintre momentele 
importante ale 
evenimentului a avut loc pe 
21 septembrie, când, la Casa 
de Cultură „Tudor Arghezi” 
a avut loc o dezbatere cu 
tema: „Rolul și importanța 
sportului în viața noastră”. 
Organizatorul a fost 
Fundația „Pro Chitila”, iar 

printre participanți s-au 
numărat: Nicoleta Stănică, 
inspector școlar pentru 
învățământul primar, Ana 
Maria Andrei, director 
Media 10 After School 
Chitila, Georgeta Nenciu, 
președintele Fundației 
„Prețuiește Clipa”, 
Magdalena Tamasi, sensei 
la Clubul Sportiv Karate 
Chitila, Monica Gheorghe, 
profesor și antrenor de 
aerobic și fitness, Costel 
Andrei, viceprimarul 
orașului Chitila, Adrian 
Stici coordonator al Move 
Week și Giovanni Avanzini, 
președintele Asociației 
„Acuma”.
În a cincea zi, copiii cu 
vârste cuprinse între 5 și 8 
ani au participat la prima 
ediție a Crosului „Pro 
Chitila”. Fundația 
„Prețuiește clipa” i-a 
premiat pe câștigători cu 
cărți. Organizatorii speră că 
la următoarea ediție a 
Crosului „Pro Chitila” vor fi 
mai mulți participanți, iar 
această întrecere va deveni 
una de tradiție.

Succes al fotbaliştilor juniori
Echipa de fotbal C.S. Chitila a 
învins cu scorul de 6-3 echipa 
Rapid București. Au marcat,  
pentru Chitila, Anton Robert (trei 
goluri), Neagu Andrei (două 
goluri) și Ardeeru Silviu (un gol).
„Am avut șase victorii în șase 
meciuri. Totul a culminat cu acest 
rezultat, obținut împotriva 
Rapidului”, spune antrenorul 
echipei, Petruș Pârvu. Jucătorii au 
vârste cuprinse între 10-11 ani și 
sunt cu toții din Chitila. Ei se 

numesc: Petre Valentin, Bădiță 
Ștefan, Dobra Andrei, Baltag 
Rareș, Bârlădeanu Rareș, Neagu 
Andrei, Ardeeru Silviu, Popescu 
Alexandru, Anton Robert.
Antrenorul menționează că este în 
continuare în căutare de talente. 
Antrenamentele au loc luni, între 
orele 15.00-16.30 și joi, între orele 
17.30-19.00 la Baza Sportivă.

Noutăţi la baza sportivă
Frigul nu trebuie să îi sperie pe cei 
care vor să facă mișcare! Terenurile 
de tenis de la baza sportivă Chitila 
au fost acoperite de curând cu un 
balon. Preţurile pe oră, pentru 
terenul de tenis sunt la abonament, 
până în ora 18 – 30 de lei, iar între 
orele 18-23 – 50 de lei. Cei care 
doresc să plătească din când în 
când câte o oră, o pot face la 
preţurile de 40 de lei, până în ora 
18, şi 60 de lei, între orele 18-23. 
Programul bazei sportive este între 

orele 8-23. De la 15 octombrie s-au 
schimbat tarifurile şi la sala de 
sport. Ora costă acum 70 de lei. 
Profesorii şi elevii din şcolile din 
Chitila, care îşi desfăşoară aici 
orele de sport, o fac în mod gratuit.

„Fiți luminoși și frumoși!”
Continuăm seria interviurilor realizate de copii 
cu cei care le îndrumă pașii. Pentru acest număr, 
Adela Ștefan și Beatrice Oprea, elevele de media 
10 ale Chitilei, au intervievat-o pe profesoara 
Anca Palamar.

Doamna profesoară ne-a 
povestit despre motivele 
care au făcut-o să-şi aleagă 
această profesie, despre 
frumoasele proiecte 
derulate de şcoală 
împreună cu membrii 
comunităţii din Chitila şi 
despre noutăţile din acest 
an şcolar.
După 8 ani, în care ne-am 
numărat printre „elevii 
frumoși și romantici” ai 
Școlii Gimnaziale „Profesor 
Ion Vișoiu” din Chitila, am 
acceptat cu plăcere 
provocarea ziarului „Chitila 
azi” de a realiza un interviu 
cu unul dintre profesorii 
dragi: doamna Anca 
Palamar, cea care ne-a 

făcut să iubim 
geografia. 
- Doamna Anca 
Palamar, de 
câți ani vă 
dedicați timpul 
pentru a 
îndruma copiii 
din gimnaziu și 

pentru a-i învăța 
geografie?
- Din 1992, deci de 23 de 
ani. Și o fac cu mare 
dragoste. 
- Ce v-a determinat să 
alegeți meseria de 
profesor de geografie? 
- Încă din clasele primare, 
mi-am dorit mult să devin 
profesoară, dar de limba 
franceză. Sigur că modelul 
era aproape de sufletul 
meu, avea un accent  
deosebit și o blândețe cum 
rar mai  întâlnești  astăzi.  
Poate nu întâmplător, am 
terminat Facultatea de 
Geografie-Franceză. Iar 
geografia, cu frumusețea ei, 

nu poate lăsa pe nimeni 
indiferent.
- Sunteți din 2007 și 
consilier educativ al 
școlii. Puteți face o 
comparație între 
situația din 2007 și cea 
de acum?
- Comparativ cu 2007,  
lucrurile s-au mai așezat, 
parcă intră într-o oarecare 
normalitate.  Mai sunt 
multe  de făcut în 
învățământ, în general, iar 
societatea, în permanentă 
transformare, nu oferă  
încă atenția  cuvenită 
acestui sector care asigură,  
în felul său, viitorul țării. 
Interesul pentru educație al 
elevilor și părinților a 
crescut, este adevărat. În 
Chitila, proiectele și 
programele derulate de-a 
lungul timpului de către 
școală și comunitate 
(Biserică, Primărie, Poliție, 
Fundația „Pro Chitila”, 
Fundația „Prețuiește 

Clipa”, Media 10 
Afterschool) au adus un 
mare plus demersului 
educativ. Însă nu ne oprim 
aici.
- Ce ne puteți spune 
despre structura anului 
școlar 2015-2016?
- Anul acesta, în temeiul 
prevederilor din Hotărârea 
Guvernului nr. 26/2015 
privind organizarea și 
funcționarea Ministerului 
Educației și Cercetării 
Științifice, elevii s-au întors 
din vacanța mare pe 14 
septembrie. Anul școlar se 
va încheia pe 17 iunie 2016. 
În linii mari, acest an școlar 
va avea 36 de săptămâni de 
cursuri, excepție făcând 
clasele terminale de 
gimnaziu, care vor avea 35 
de săptămâni de cursuri, 
cea din urmă fiind dedicată 
pregătirii pentru Evaluarea 
Națională. 
- Ce noutăți aduce acest 
an școlar?

- Noutatea de anul acesta 
este că elevii din 
învățământul preșcolar și 
primar pot să aleagă pentru 
derularea Programului 
„Școala altfel: Să știi mai 
multe, să fii mai bun!” orice 
săptămână din semestrul 
II, dar nu mai târziu de 27 
mai 2016. Această decizie 
se ia doar în Conisilul de 
Administrație al școlii și 
după consultarea cadrelor 
didactice și a beneficiarilor 
educației.
- În final, ce le 
transmiteți elevilor 
care au început de 
curând anul școlar? 
- Aveți încredere în forțele 
proprii, fiți luminoși și 
permiteți visurilor să se 
împlinească!
- Și părinților?
- Să fie lângă copiii lor când 
aceștia cutează să-și 
împlinească visurile! Un an 
școlar cu bucurii pentru noi 
toți!

Premii pentru copiii care au „ales şcoala” Alegeri la şcoală

Bilanţ pozitiv pentru 
şcoala din Chitila

Luna octombrie, o lună 
plină pentru Școala 
Gimnazială „Prof. Ion 
Vișoiu”. Aici au avut loc 
alegeri pentru Consiliul 
Elevilor, Consiliul de 
Administrație al Școlii și 
Consiliul Consultativ al 

Părinților. De asemenea, s-
a sărbătorit „Ziua 
educației” și s-a desfășurat 
programul „Casa noastră 
de la școală”, care a avut 
drept scop creșterea 
atenției pentru curățenie 
în instituție. 

Rata abandonului școlar a 
scăzut considerabil, în 
Chitila. În învățământul 
primar, au fost doar 2 
cazuri, față de anul școlar 
precedent, când s-au 
înregistrat 10 cazuri. A 
scăzut și numărul de note 
mici la purtare. Datele au 
fost prezentate, în cadrul 
unui consiliu profesoral 
extins, la care au participat 
nu doar cadrele didactice, 
dar și părinți, elevi, 
reprezentanți ai 
autorităților locale și ai 

societății civile. Tema 
principală de analiză a fost 
raportul general privind 
starea și calitatea 
învățământului în anul 
școlar 2014-2015 pentru 
unitățile de învățământ 
preuniversitar din Chitila. 
Printre datele prezentate 
au fost și cele de la  
evaluarea națională, unde 
procentul de 
promovabilitate la limba 
română a fost de 93,54%, 
față de 77,38% cu un an 
înainte.

Concursul „Alege Şcoala” 
şi-a desemnat câştigătorii! 
Duminică, 11 octombrie, 
după oficierea Sfintei 
Liturghii, la Biserica Sf 
Ioan Botezătorul - Parohia 
Chitila I, şase dintre copiii 
care au participat la 
competiţie au fost premiaţi. 
În cadrul acestui concurs, 
15 copii de la Centrul 
Educaţional „Sf Ioan 
Botezătorul” au făcut 
desene, creaţii din lut, 
quilling, interviuri media, 
jocuri şi s-au întrecut cu 
alţi copii din 50 de centre 
din toată ţara. Premiaţii au 
fost Marica Florentina 
Gabriela, Marica Andrei, 
Constantina Maria Daniela, 
Tudorache Denis Stelian, 
Burduja Adrian Ştefan, 
Bădilă Sebastian Marian, 
iar obiectele pe care le-au 
primit au fost preţioase: un 
laptop, două tablete de 10 
inch, două biciclete şi un 

 set de cărţi. Proiectul 
„Alege Şcoala” a fost 
realizat de Patriarhia 
Română. „Proiectul a avut 
ca scop atât educarea 
copiilor, cât şi a părinţilor 
acestora”, spune 
coordonatorul acţiunilor, 
preotul paroh al Parohiei 
Chitila I - Sf Ioan 
Botezătorul, Pr. Panţiru 
Ciprian. El a lucrat 
împreună cu profesoara 
Maria Tilibaşa şi i-a învăţat 

pe copii să fie mai toleranţi, 
să se autodescopere, să 
aprecieze darurile primite 
de la Dumnezeu şi oameni, 
să recicleze, să nu 
discrimineze. Drept sprijin 
în cadrul acestui proiect, 
copiii care au participat au 
primit o bursă de 300 lei pe 
lună. În plus, între  30 
august şi 04 septembrie, 
copiii s-au aflat în tabără la 
Mănăstirea Caraiman de la 
Buşteni.



Săptămâni dedicate 
sportului, în Chitila

Două evenimente care i-au antrenat în activități interesante pe 
iubitorii de sport și mișcare s-au desfășurat în orașul nostru, în luna 
septembrie.
În perioada 7-13 septembrie 
a avut loc în Chitila, precum 
și în alte localități din țară, 
„Săptămâna europeană a 
Sportului”. În orașul nostru, 
evenimentul, cofinanțat de 
Programul Erasmus+ al 
Uniunii Europene, a fost 
organizat de către Fundația 
„Pro Chitila” în colaborare 
cu Federația Română 
Sportul pentru Toți. „Pro 
Chitila” este singura 
organizație din județul Ilfov 
ce s-a implicat în pregătirea 
„Săptămânii Europene a 
Sportului”.
Activitățile sportive s-au 
desfășurat la baza sportivă, 
în Parcul Dendrologic și în 
Școala Gimnazială „Prof. 
Ion Vișoiu”. Participanții s-
au întrecut în competițiile 
de volei, rugby, oină, fotbal, 
handbal și jocuri instructiv-
educative. În cadrul 
evenimentului, s-au 
desfășurat și lecții de 
aerobic și nutriție, pentru 
cei care au vrut să afle ce 
înseamnă un stil de viață 
sănătos.
Un alt eveniment, care i-a 

antrenat pe locuitorii 
orașului Chitila a fost 
„Move Week” (Săptămâna 
mișcării), a avut loc în 
perioada 22-29 septembrie. 
„Este cea mai mare 
campanie de promovare a 
sportului și activității fizice 
la nivel european”, spune 
Mona Pîslaru, președintele 
Fundației „Pro Chitila”. Ea a 
vrut să le mulțumească 
voluntarilor care făcut totul 
pentru ca lucrurile să iasă 
bine: Anca Andreea Buzatu, 
Nadina Negru, Adela 
Ștefan. Mulțumiri le sunt 
adresate și profesorilor 
Marian Gîrleanu și 
Gheorghe Dumitrescu, care 
au coordonat activitățile, 
precum și dnei Natalia 
Rotaru, secretarul fundației. 
Unul dintre momentele 
importante ale 
evenimentului a avut loc pe 
21 septembrie, când, la Casa 
de Cultură „Tudor Arghezi” 
a avut loc o dezbatere cu 
tema: „Rolul și importanța 
sportului în viața noastră”. 
Organizatorul a fost 
Fundația „Pro Chitila”, iar 

printre participanți s-au 
numărat: Nicoleta Stănică, 
inspector școlar pentru 
învățământul primar, Ana 
Maria Andrei, director 
Media 10 After School 
Chitila, Georgeta Nenciu, 
președintele Fundației 
„Prețuiește Clipa”, 
Magdalena Tamasi, sensei 
la Clubul Sportiv Karate 
Chitila, Monica Gheorghe, 
profesor și antrenor de 
aerobic și fitness, Costel 
Andrei, viceprimarul 
orașului Chitila, Adrian 
Stici coordonator al Move 
Week și Giovanni Avanzini, 
președintele Asociației 
„Acuma”.
În a cincea zi, copiii cu 
vârste cuprinse între 5 și 8 
ani au participat la prima 
ediție a Crosului „Pro 
Chitila”. Fundația 
„Prețuiește clipa” i-a 
premiat pe câștigători cu 
cărți. Organizatorii speră că 
la următoarea ediție a 
Crosului „Pro Chitila” vor fi 
mai mulți participanți, iar 
această întrecere va deveni 
una de tradiție.

Succes al fotbaliştilor juniori
Echipa de fotbal C.S. Chitila a 
învins cu scorul de 6-3 echipa 
Rapid București. Au marcat,  
pentru Chitila, Anton Robert (trei 
goluri), Neagu Andrei (două 
goluri) și Ardeeru Silviu (un gol).
„Am avut șase victorii în șase 
meciuri. Totul a culminat cu acest 
rezultat, obținut împotriva 
Rapidului”, spune antrenorul 
echipei, Petruș Pârvu. Jucătorii au 
vârste cuprinse între 10-11 ani și 
sunt cu toții din Chitila. Ei se 

numesc: Petre Valentin, Bădiță 
Ștefan, Dobra Andrei, Baltag 
Rareș, Bârlădeanu Rareș, Neagu 
Andrei, Ardeeru Silviu, Popescu 
Alexandru, Anton Robert.
Antrenorul menționează că este în 
continuare în căutare de talente. 
Antrenamentele au loc luni, între 
orele 15.00-16.30 și joi, între orele 
17.30-19.00 la Baza Sportivă.

Noutăţi la baza sportivă
Frigul nu trebuie să îi sperie pe cei 
care vor să facă mișcare! Terenurile 
de tenis de la baza sportivă Chitila 
au fost acoperite de curând cu un 
balon. Preţurile pe oră, pentru 
terenul de tenis sunt la abonament, 
până în ora 18 – 30 de lei, iar între 
orele 18-23 – 50 de lei. Cei care 
doresc să plătească din când în 
când câte o oră, o pot face la 
preţurile de 40 de lei, până în ora 
18, şi 60 de lei, între orele 18-23. 
Programul bazei sportive este între 

orele 8-23. De la 15 octombrie s-au 
schimbat tarifurile şi la sala de 
sport. Ora costă acum 70 de lei. 
Profesorii şi elevii din şcolile din 
Chitila, care îşi desfăşoară aici 
orele de sport, o fac în mod gratuit.

„Fiți luminoși și frumoși!”
Continuăm seria interviurilor realizate de copii 
cu cei care le îndrumă pașii. Pentru acest număr, 
Adela Ștefan și Beatrice Oprea, elevele de media 
10 ale Chitilei, au intervievat-o pe profesoara 
Anca Palamar.

Doamna profesoară ne-a 
povestit despre motivele 
care au făcut-o să-şi aleagă 
această profesie, despre 
frumoasele proiecte 
derulate de şcoală 
împreună cu membrii 
comunităţii din Chitila şi 
despre noutăţile din acest 
an şcolar.
După 8 ani, în care ne-am 
numărat printre „elevii 
frumoși și romantici” ai 
Școlii Gimnaziale „Profesor 
Ion Vișoiu” din Chitila, am 
acceptat cu plăcere 
provocarea ziarului „Chitila 
azi” de a realiza un interviu 
cu unul dintre profesorii 
dragi: doamna Anca 
Palamar, cea care ne-a 

făcut să iubim 
geografia. 
- Doamna Anca 
Palamar, de 
câți ani vă 
dedicați timpul 
pentru a 
îndruma copiii 
din gimnaziu și 

pentru a-i învăța 
geografie?
- Din 1992, deci de 23 de 
ani. Și o fac cu mare 
dragoste. 
- Ce v-a determinat să 
alegeți meseria de 
profesor de geografie? 
- Încă din clasele primare, 
mi-am dorit mult să devin 
profesoară, dar de limba 
franceză. Sigur că modelul 
era aproape de sufletul 
meu, avea un accent  
deosebit și o blândețe cum 
rar mai  întâlnești  astăzi.  
Poate nu întâmplător, am 
terminat Facultatea de 
Geografie-Franceză. Iar 
geografia, cu frumusețea ei, 

nu poate lăsa pe nimeni 
indiferent.
- Sunteți din 2007 și 
consilier educativ al 
școlii. Puteți face o 
comparație între 
situația din 2007 și cea 
de acum?
- Comparativ cu 2007,  
lucrurile s-au mai așezat, 
parcă intră într-o oarecare 
normalitate.  Mai sunt 
multe  de făcut în 
învățământ, în general, iar 
societatea, în permanentă 
transformare, nu oferă  
încă atenția  cuvenită 
acestui sector care asigură,  
în felul său, viitorul țării. 
Interesul pentru educație al 
elevilor și părinților a 
crescut, este adevărat. În 
Chitila, proiectele și 
programele derulate de-a 
lungul timpului de către 
școală și comunitate 
(Biserică, Primărie, Poliție, 
Fundația „Pro Chitila”, 
Fundația „Prețuiește 

Clipa”, Media 10 
Afterschool) au adus un 
mare plus demersului 
educativ. Însă nu ne oprim 
aici.
- Ce ne puteți spune 
despre structura anului 
școlar 2015-2016?
- Anul acesta, în temeiul 
prevederilor din Hotărârea 
Guvernului nr. 26/2015 
privind organizarea și 
funcționarea Ministerului 
Educației și Cercetării 
Științifice, elevii s-au întors 
din vacanța mare pe 14 
septembrie. Anul școlar se 
va încheia pe 17 iunie 2016. 
În linii mari, acest an școlar 
va avea 36 de săptămâni de 
cursuri, excepție făcând 
clasele terminale de 
gimnaziu, care vor avea 35 
de săptămâni de cursuri, 
cea din urmă fiind dedicată 
pregătirii pentru Evaluarea 
Națională. 
- Ce noutăți aduce acest 
an școlar?

- Noutatea de anul acesta 
este că elevii din 
învățământul preșcolar și 
primar pot să aleagă pentru 
derularea Programului 
„Școala altfel: Să știi mai 
multe, să fii mai bun!” orice 
săptămână din semestrul 
II, dar nu mai târziu de 27 
mai 2016. Această decizie 
se ia doar în Conisilul de 
Administrație al școlii și 
după consultarea cadrelor 
didactice și a beneficiarilor 
educației.
- În final, ce le 
transmiteți elevilor 
care au început de 
curând anul școlar? 
- Aveți încredere în forțele 
proprii, fiți luminoși și 
permiteți visurilor să se 
împlinească!
- Și părinților?
- Să fie lângă copiii lor când 
aceștia cutează să-și 
împlinească visurile! Un an 
școlar cu bucurii pentru noi 
toți!

Premii pentru copiii care au „ales şcoala” Alegeri la şcoală

Bilanţ pozitiv pentru 
şcoala din Chitila

Luna octombrie, o lună 
plină pentru Școala 
Gimnazială „Prof. Ion 
Vișoiu”. Aici au avut loc 
alegeri pentru Consiliul 
Elevilor, Consiliul de 
Administrație al Școlii și 
Consiliul Consultativ al 

Părinților. De asemenea, s-
a sărbătorit „Ziua 
educației” și s-a desfășurat 
programul „Casa noastră 
de la școală”, care a avut 
drept scop creșterea 
atenției pentru curățenie 
în instituție. 

Rata abandonului școlar a 
scăzut considerabil, în 
Chitila. În învățământul 
primar, au fost doar 2 
cazuri, față de anul școlar 
precedent, când s-au 
înregistrat 10 cazuri. A 
scăzut și numărul de note 
mici la purtare. Datele au 
fost prezentate, în cadrul 
unui consiliu profesoral 
extins, la care au participat 
nu doar cadrele didactice, 
dar și părinți, elevi, 
reprezentanți ai 
autorităților locale și ai 

societății civile. Tema 
principală de analiză a fost 
raportul general privind 
starea și calitatea 
învățământului în anul 
școlar 2014-2015 pentru 
unitățile de învățământ 
preuniversitar din Chitila. 
Printre datele prezentate 
au fost și cele de la  
evaluarea națională, unde 
procentul de 
promovabilitate la limba 
română a fost de 93,54%, 
față de 77,38% cu un an 
înainte.

Concursul „Alege Şcoala” 
şi-a desemnat câştigătorii! 
Duminică, 11 octombrie, 
după oficierea Sfintei 
Liturghii, la Biserica Sf 
Ioan Botezătorul - Parohia 
Chitila I, şase dintre copiii 
care au participat la 
competiţie au fost premiaţi. 
În cadrul acestui concurs, 
15 copii de la Centrul 
Educaţional „Sf Ioan 
Botezătorul” au făcut 
desene, creaţii din lut, 
quilling, interviuri media, 
jocuri şi s-au întrecut cu 
alţi copii din 50 de centre 
din toată ţara. Premiaţii au 
fost Marica Florentina 
Gabriela, Marica Andrei, 
Constantina Maria Daniela, 
Tudorache Denis Stelian, 
Burduja Adrian Ştefan, 
Bădilă Sebastian Marian, 
iar obiectele pe care le-au 
primit au fost preţioase: un 
laptop, două tablete de 10 
inch, două biciclete şi un 

 set de cărţi. Proiectul 
„Alege Şcoala” a fost 
realizat de Patriarhia 
Română. „Proiectul a avut 
ca scop atât educarea 
copiilor, cât şi a părinţilor 
acestora”, spune 
coordonatorul acţiunilor, 
preotul paroh al Parohiei 
Chitila I - Sf Ioan 
Botezătorul, Pr. Panţiru 
Ciprian. El a lucrat 
împreună cu profesoara 
Maria Tilibaşa şi i-a învăţat 

pe copii să fie mai toleranţi, 
să se autodescopere, să 
aprecieze darurile primite 
de la Dumnezeu şi oameni, 
să recicleze, să nu 
discrimineze. Drept sprijin 
în cadrul acestui proiect, 
copiii care au participat au 
primit o bursă de 300 lei pe 
lună. În plus, între  30 
august şi 04 septembrie, 
copiii s-au aflat în tabără la 
Mănăstirea Caraiman de la 
Buşteni.




